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Protokół nr  XXVII / 2016 
  

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  26 października  2016r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, nauczyciele 

otrzymujący nagrodę Wójta Gminy,  kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz 

zaproszeni goście. Lista obecności zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 6 i 21 września br. 

2. Wręczenie nagród Wójta zasłużonym dla edukacji  nauczycielom.  

3. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 6 i 21 września  br. 

oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Interpelacje i wnioski Radnych.  

5. Określenie potrzeb gospodarczych i zadań inwestycyjnych na 2017r. – przedstawienie stanowisk 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy 

Zblewo oraz warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r. – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  obniżenia  ceny  skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na terenie gminy Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 



2 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie – poprzedzone 

stanowiskiem Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 

Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Zblewo uchwalonego Uchwałą nr VI/58/2007 

Rady Gminy Zblewo z dnia 17 maja 2007r. – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

16. Zajęcie stanowiska w sprawie przekazania gruntu będącego własnością gminy Zblewo na cele 

budowy niepublicznego przedszkola. 

17. Informacja Wójta Gminy o analizie oświadczeń o stanie majątkowym. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń o stanie majątkowym. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa - chodnik Karolewo) – poprzedzone stanowiskami 

Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa -  chodnik i zatoka autobusowa Semlin) – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa - chodnik Pinczyn ul. Mostowa) – poprzedzone 

stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

22. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

23. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXVII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panie i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, dyrektorów szkół wraz z 

nauczycielami, którzy otrzymają nagrodę Wójta, sołtysów, Radnego Rady Powiatu, kierownika 

Posterunku Policji w Zblewie,  kierowników referatów, Panią kierownik GOPS, Pana  kierownika Zakładu 

Komunalnego, Panią mecenas, mieszkańców gminy Zblewo,  Panią dyrektor GOK.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna, gdyż udział w sesji bierze 13 

Radnych, na stan Rady 15. Poinformował również, że Radni otrzymali porządek sesji w materiałach na 

sesję, ale dochodzą trzy punkty zgłoszone na 7 dni przed sesją,  które Radni omawiali na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Procedura wymaga, aby je zatwierdzić, a chodzi  o podjęcie uchwał dotyczących 

pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. Uchwały dotyczą : 

a) zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego  (dokumentacja projektowa 

- chodnik Karolewo), 

b) zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego  (dokumentacja projektowa 

-  chodnik i zatoka autobusowa Semlin). 

c) zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego  (dokumentacja projektowa 

- chodnik Pinczyn ul. Mostowa). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy, jako Radny, zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. Wniosek uzasadnił tym, że godzinę przed sesją przypadkowo spotkał się  z jednym z 

przedsiębiorców z terenu gminy Zblewo, który posiada kilkanaście sztuk transportowych, jednocześnie 

członka Rady Gospodarczej  który oświadczył, że jeżeli te podatki nie będą zbliżone do tych jakie są w 

gminie Kaliska   to On się wyprowadza  do Kalisk z podatkami.  Dlatego taki wniosek zgłosił. Należałby 

na tę okoliczność zwołać sesję w trybie nadzwyczajnym.  

Radny p.K. Surówka zapytał, ile gmina na tym straci, jak jeden przedsiębiorca nam się wyprowadzi? 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że nie wiadomo, czy  nam się wyprowadzi, tak deklarował 

dzisiaj, ale może to pociągnąć lawinę innych transportowców. Trochę transportowców u nas jest i dwóch  

lub trzech członków Rady Gospodarczej posiada transporty i na spotkaniu z Radą Gospodarczą w 

ubiegłym roku był wyraźny postulat o obniżenie podatku  od środków transportowych. Myśmy to uczynili 

na 2016r, ale są jeszcze jakieś oczekiwania o dostosowanie wysokości tych podatków do sąsiednich 

gmin. Jest taka niefortunna procedura, że na przykład jak pojazdy stoją w gminie Zblewo i jak ich 

właściciel zadeklaruje, że ma firmę poza gminą  to podatki przypisane są do innej gminy. 

Radny p.K. Surówka zapytał, czy to nie brzmi  jako szantaż? 

Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, że poniekąd to brzmi jako szantaż i tak to też  potraktował, 

ale że jest to sprawa świeża to uznał za stosowne to przedstawić Radzie.  Możemy nie zdejmować tego 

z porządku dzisiejszej sesji i uchwalić tak jak zaplanowaliśmy. Możemy również zwołać sesję w trybie 

stosunkowo szybkim i  podejść  do tego jeszcze raz.  

Wójt Gminy poinformował, że mu zależy bardzo na przedsiębiorcach i ten  kontakt jest zawsze 

utrzymywany. Gmina Kaliska ma ceny dumpingowe i nie możemy schodzić aż do tej ceny minimalnej 

za komplet.  W Gminie Kaliska w 2016r. kwota jest 2.500 zł, a Miasto Starogard ma 3.880zł, Gmina 
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Skarszewy 3.762 zł, Stara Kiszewa 4.151zł. U nas było 3.000zł, a Kaliska ma 2.500zł i zbliżyliśmy się 

do tej kwoty.   Możemy ją cały czas obniżać, ale wtedy wszystkie pozostałe gminy mają już 

zdecydowanie wyższe podatki. Możemy to skonsultować jak najbardziej, to też jest dobry wariant i ukłon 

w stronę przedsiębiorców, że chcemy. Ja  natomiast wstępnie rozmawiałem z przedsiębiorcami, również 

w ubiegłym roku i dlatego była taka radykalna obniżka o 600zł. Jak ktoś będzie chciał się wyprowadzić 

to się wyprowadzi. Możemy to jeszcze raz skonsultować i na sesji nadzwyczajnej podjąć te uchwałę. 

Jestem jak najbardziej za tym pomysłem.  

Za wprowadzeniem trzech dodatkowych punktów do porządku sesji, dotyczących pomocy finansowej 

dla Powiatu Starogardzkiego, głosowali wszyscy Radni. 

Za zdjęciem z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych głosowali wszyscy Radni. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad z wcześniej przegłosowanymi poprawkami.  

Do protokołu z sesji z dnia 6 września  br. Radni nie zgłosili uwag i przyjęli go jednogłośnie. 

Do protokołu z sesji z dnia 21 września  br. Radni nie zgłosili uwag i przyjęli go jednogłośnie. 

 

Ad.2  

Wręczenie nagród Wójta zasłużonym dla edukacji  nauczycielom.  

Nagrodę Wójta Gminy otrzymali: 

1. p. Lucyna Błaszak - Dyrektor Zespołu Szkół Publicznyhc w Zblewie 

2. p. Iwona Loroch – Dyrektor Zespołu Kształcenia i Wychowania w Pinczynie 

3. p. Tomasz Damaszk – Dyrektor Zespołu Szkól Publicznych w Bytoni 

4. p. Bożena Kromer –  nauczyciel ZSP w Borzechowie  

5. p. Marzenna  Dąbrowska – nauczyciel ZSP w Kleszczewie  

6. p. Ewa Jędrzejewska – nauczyciel ZSP w Bytoni 

7. p. Beata Kośnik – nauczyciel ZSP w Zblewie 

8. p. Aneta Jasielska – nauczyciel ZSP w Zblewie 

9. p. Beata Trygalska –  nauczyciel ZKiW w Pinczynie  

10. p. Mirosława Marks –  nauczycielka w  przedszkolu w Zblewie  

 

Ad.3 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 6 i 21 września  br. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni w/w informacje otrzymali, a Wójt Gminy poinformował  tylko o  uroczystościach,  które odbyły się 

w ostatnim czasie.  

Do powyższej informacji Radni nie mieli pytań. 

 

Ad.4 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.M. Drawski  zgłosił następujące wnioski: 

1) zamontowanie progu zwalniającego  w miejscu połączenia ul. Północnej z Kasztanową ( koło p. 

Duraj) , 

2) zamontowanie kilku lamp oświetleniowych na ul. Pałubińskiej oraz na ul. Kościerskiej koło nr 

8,9,10, 

3) zdjęcie z budynku remizy OSP w Zblewie nieaktualnej reklamy „ AB Jacek”. 

Radna p.W.Mindykowska zgłosiła wniosek o wykonanie remontu istniejącego chodnika przy ul. 

Dworcowej w Zblewie oraz o trwałe utwardzenie pobocza tej drogi asfaltem albo płytami jumbo.  

Radny p.K.Niemczyk zgłosił wniosek o wpisanie inwestycji na 2017r. - dokończenie utwardzenia ul. 

Kwiatowej w Pinczynie.  Dodał, że był sponsor na zakup kostki i należy podjąć rozmowy z tym 

inwestorem na temat  finansowania lub współfinansowania  zakupu kostki.  

Przewodniczący Rady Gminy  zgłosił wniosek o odnowienie stojaka na reklamy usytuowanego przy 

Urzędzie Pocztowym w Zblewie i poczynienie starań, aby przedsiębiorcy umieścili na nim reklamy 

swoich firm.  
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Radny p.K.Niemczyk zgłosił  wniosek do sołtysów, aby w celach estetycznych usuwali  reklamy 

umieszczane na słupach i innych  niedozwolonych miejscach.  

Wójt  Gminy odpowiadając na zgłoszone wnioski dotyczące inwestycji  poinformował, że jest chętny  do 

współpracy jak jest partycypacja. Przyjęte są do realizacji te główne inwestycje,  strategiczne. Potem 

na przełomie roku wiele jest zmian w tych zadaniach. Będziemy do  tego dążyć, aby zrealizować te 

wszystkie inwestycje  i petycje mieszkańców,  na przykład ul. Kwiatowa gdzie jest partycypacja 

mieszkańców i przedsiębiorców. Odnośnie tablicy reklamowej to możemy dać ukłon dla 

przedsiębiorców i obniżyć cenę za wywieszenie reklamy. O wizerunek gminy my dbamy i  staramy się, 

aby jak najładniej nasza gmina wyglądała. Cieszę się, że rady sołeckie i sołtysi dbają o wizerunek swoich 

wsi i coraz lepiej to wygląda. Odnośnie ul. Dworcowej to przyjąłem to zadanie do realizacji, bo ten 

wniosek już zgłosiła wcześniej  rada sołecka  i Pan sołtys i mam to na uwadze. Natomiast w przyszłym 

roku będzie  bum inwestycyjny w całej gminie, w Zblewie także, np. ul. Północna do dokończenia, 

ul.Topolowa, ciąg pieszo-rowerowy, rozbudowa przedszkola. W kolejnych latach jak najbardziej mam  

na uwadze ul. Dworcową.  Tylko musimy  sukcesywnie, po kolei  te zadania realizować.  

 

Ad.5 

Określenie potrzeb gospodarczych i zadań inwestycyjnych na 2017r. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za przyjęciem zakresu proponowanych potrzeb gospodarczych  i zadań inwestycyjnych na 2017r. 

głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/192/16 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.7  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Zblewo 

oraz warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XXVII/193/16 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Zblewo 

oraz warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że stawki podatków pozostają na tym samym poziomie, a w  

niektórych przypadkach są nawet niższe.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/194/16 w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r. w załączeniu 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie  obniżenia  ceny  skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na terenie gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/195/16 w sprawie  obniżenia  ceny  skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 

Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek, Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że dodatkowe stanowiska są potrzebne w związku z tym,  że 

gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 1.900.000zł na wyrównywanie szans edukacyjnych w 

szkołach z terenu Gminy Zblewo. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/196/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
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Za jej podjęciem głosowało 2 Radnych, przeciw głosowało 8 Radnych i 3 Radnych wstrzymało się od 

głosu. 

Uchwała nie została podjęta.  

 

Ad.12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/197/16 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/198/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/199/16 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu wsi Zblewo uchwalonego Uchwałą nr VI/58/2007 Rady Gminy Zblewo z dnia 

17 maja 2007r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/200/16 o przystąpieniu do sporządzania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Zblewo uchwalonego Uchwałą nr VI/58/2007 Rady 

Gminy Zblewo z dnia 17 maja 2007r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  
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Ad.16 

Zajęcie stanowiska w sprawie przekazania gruntu będącego własnością gminy Zblewo na cele budowy 

niepublicznego przedszkola. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ten punkt był wczoraj również omawiany na wspólnym 

posiedzeniu trzech komisji. Wynika z wniosku p. Piotra Kajuta, który złożył na ręce Pana Wójta pismo, 

w którym przedstawił problem braku miejsc w przedszkolach na terenie Gminy Zblewo i wyszedł z 

propozycją podjęcia inicjatywy stworzenia przedszkola niepublicznego i wbudowania go na gruncie 

przekazanym mu przez gminę Zblewo. Wskazał w swoim piśmie   konkretny grunt wymieniając numer 

działki w Pinczynie przy ul. Mostowej.  Pan Kajut został przeze mnie zaproszony na dzisiejszą sesję. 

Państwo Radni otrzymali pismo Pana Kajuta i pismo Rady Sołeckiej.   Dzisiaj wpłynęło kolejne pismo 

Pana Kajuta i je odczytam. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo p.Piotra Kajuta,  które wpłynęło do Niego 

w dniu dzisiejszym. Pismo w załączeniu do niniejszego protokołu.  

W dalszej części  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wczoraj na komisji wspólnej 

przyjęliśmy takie stanowisko, że  samorząd jest jak najbardziej za inicjatywą budowania przedszkoli, bo 

taka potrzeba jest. Samorząd ma mocno zaawansowane plany rozbudowy przedszkola w Pinczynie i 

Zblewie, a także adaptacji sali w Borzechowie, natomiast absolutnie nie jesteśmy przeciwko inicjatywie 

społecznej.   Rozmawialiśmy na temat przeznaczenia działki 642 przy ul. Mostowej w Pinczynie i z 

relacji urzędników gminy wypłynął taki wniosek, że w planie zagospodarowania przestrzennego ta 

działka i działki sąsiednie są  przeznaczone pod usługi, rzemiosło, przemysł. W związku z tym, żeby 

przeznaczyć działkę 642 do sprzedaży pod przedszkole musiałoby  się wydarzyć kilka rzeczy, musiałaby 

nastąpić zmiana planu zagospodarowania przestrzennego tej działki. Ta działka jest o powierzchni 25 

arów. 

p.R.Gollus wyjaśniła, że działka 642 jest na pewno większa, natomiast może inicjatorzy zakupu chcą 

mniejszą działkę i trzeba wydzielić część z tej działki 642. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że po zmianie planu rodzi się taka konsekwencja, że następuje 

kolizja między przeznaczeniem pod takie usługi jak przedszkole, a takie usługi jak produkcja, handel, 

czy przemysł.  W związku z tym wczoraj nie podjęliśmy żadnego stanowiska, myśmy nasze uwagi 

przedstawili pracownikom, żeby rozmawiać z p.Kajutem i całą grupą inicjatywną budowy przedszkola o 

dalszych planach. Są w Pinczynie inne działki do sprzedaży i można je zaproponować. Na pewno nie 

jesteśmy przeciwni inicjatywnie, wręcz przyklaskujmy tej inicjatywie i czekamy na dalsze rozmowy. 

Trzeba Panie Wójcie  Pana Kajuta zaprosić do rozmów bezpośrednich, żeby doprowadzić do 

konsensusu. 

Radna p.S. Cherek stwierdziła, że  rzecz jest w tym, że ta działka leży już około 10 lat spokojnie i jeżeli 

jest inicjatywa Pana Piotra, żeby budować przedszkole, bo pięknie to napisał, że to nie jest żadna 

konkurencja, że to są dzieci, że nie ma żadnej rejonizacji w gminie.  Dzieci do przedszkola publicznego 

i niepublicznego można dowozić z terenu całej gminy, a nawet spoza rejonu.  Pan Piotr wymienił działkę 

nr  642 z racji lokalizacji.  Nie jest to optowanie za kimś, bo Piotr był moim uczniem, a chodzi o  zasadę, 

o problem ewentualnego wybudowanego przedszkola. Słusznie zauważone jest to, że dajemy zielone 

światło przedsiębiorcom. To jest młody przedsiębiorca, to jest Jego  inicjatywa jako przedsiębiorcy i jako 

rodzica.  Nie jest to jedynie jego inicjatywa.  Planowana rozbudowa przedszkola w Zblewie i  w Pinczynie 

jest jak najbardziej zasadna, gdyż oświata publiczna jest zadaniem własnym gmin. Jeśli chodzi  o 

szkolnictwo publiczne przedszkolne nauczyciele są zatrudniani  i zwalniani na podstawie Karty 

Nauczyciela. Jeśli chodzi o inicjatywę społeczną, ci nauczyciele i pracownicy są zatrudniani na 

podstawie umowy. Daje to większość elastyczność, większą możliwość  w razie zmiany profilu usług 

tym bardziej, że tu są podawane różne profile usług.  Jestem jak najbardziej za tym, żeby Piotr i osoby 

mu towarzyszące wybudowali to przedszkole. Nie wiem, czy będzie dalej utrzymywał, że to ma być 

działka 642? Jest to działka przy drodze asfaltowej  i gruntowej, na której  można zrobić wjazd. Byłaby 

to działka odpowiednia, jest tam niska klasa ziemi, a co zrobimy z planem zagospodarowania 

przestrzennego? Należy rozmawiać, a na razie w te plany wpisuje nam się już pierwszy przedsiębiorca.  

Dlaczego nie wziąć tego pod uwagę? Dlaczego nie rozmawiać? Być może rzeczywiście Piotr zmieni 

zdanie i będzie mówił o jakimś innym miejscu. Dlaczego nie podjąć rozmowy skoro widać, że człowiek 

myśli i jest otwarty na propozycje. Jestem jak najbardziej za dlatego, że tę działkę miałam kiedyś jako 
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nauczyciel w deputacie i stąd wiem, gdzie ona jest i to w jakiś sposób mnie upoważnia do tego,  żeby 

tym się zająć.  Te  działki sobie leżą i odpoczywają i niech się z nimi coś dzieje dobrego.  

Radny p.K.Surówka zapytał, ile dzieci zostanie więcej przyjętych przez modernizację przedszkoli w 

Zblewie i w  Pinczynie?  

p.M.Mischke odpowiedział, że przewidujemy  wzrost o około 125 dzieci. Wtedy będzie  501 miejsc, a 

dzisiaj mamy 376. 

Radny p.K. Surówka stwierdził, że przy grupie 150 dzieci wydaje się bezcelowe budowanie następnego 

przedszkola.  

p.M.Mischke powtórzył, że dzisiaj mamy 376 miejsc dostępnych i  jeżeli by powstało dodatkowych 125 

miejsc to byśmy  mieli 501 miejsc, a ilość dzieci uprawnionych jest w granicach od 650 do 607 w 

następnych kolejnych latach. Trzeba pamiętać o tym, że  procent wysyłania dzieci do przedszkola 

wynosi około  60.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, że wszyscy jesteśmy zgodni co do tego, że należy 

rozmawiać i zapytał Radnych czy  jako Rada dajemy Panu Wójtowi delegację do rozmów z Panem 

Kajutem? 

Radny p.J. Czubek stwierdził, że jeszcze rada sołecka jest od tego, żeby takie sprawy opiniowała. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jest  opinia rady sołeckiej.   

Radny p.K.Niemczyk odnośnie stwierdzenia, że ziemia leży odłogiem, że nie jest używana i nie mamy 

nic z tego poinformował że prawda jest taka, w Pinczynie są do sprzedaży działki budowlane, a sprzedaż 

działek  rzemieślniczych to na chwilę obecną  nie ma takiej potrzeby, żebyśmy musieli pilnie 

sprzedawać. To jest w majątku gminy i na tym nie tracimy.  Dlatego też gminie  nie spieszyło się z tym, 

żeby to sprzedać. Jeśli  inwestor wybuduje tam jakąś  fabrykę na tych czterech hektarach to dla nas jest 

większy zysk niż budowa przedszkola. Ja nie neguję tego pomysłu, ale bardziej bym się kierował w 

budowę przedszkola na nowo powstającym osiedlu. Tam jest około 100 działek, tam mieszkają małe 

dzieci, tam gmina ma nawet dwie działki na cele sołectwa i można te działki  odsprzedać na potrzeby 

tego przedszkola. Tam jest jakby druga część Pinczyna, która jest częścią rozwojową. Tam są nie tylko 

działki gminne, ale również działki  Pana Sobola  w ilości 10 -12 ssztuk.  Jest tam razem 120 działek, 

jest droga dojazdowa, chodnik i może akurat tam powinno powstać. Jeśli chodzi o te działki inwestycyjne 

to bym pozostawił dla przedsiębiorców w sensie większego  rozwoju.  

Radna p.S. Cherek powiedziała, że jeżeli dojdzie do przetargu może ją kupić ktoś inny i zrobić na niej 

co chce, ale Pan  Piotr jest świadomy tego, że przystępując do przetargu może go nie wygrać. Jeżeli są 

inne możliwości to być może przystanie na inną propozycję, tego nie wiemy.  Natomiast nie możemy 

też  wychodzić z tego, czy po tej części Pinczyna, czy po tej części Pinczyna. Pan Piotr tylko wskazał, 

daje możliwość, chce przystąpić do przetargu. Co to dla  nas w ogóle za problem jako gminy, żeby 

przystąpić do przetargu. Przecież przedsiębiorca przystępujący do przetargu wie, że może ten przetarg 

przegrać. Będę dalej w jakiś sposób  wpływać na Państwa opinię, bo  jeśli chodzi o przygotowanie 

przedszkole publiczne jest ono obowiązkowe i z tego gmina nie zejdzie, bo nie może zejść. Być może 

będzie reforma i te roczniki szkolne i przedszkolne znów się zmienią i przedszkole stanie się bardzie 

ciasne i musimy mieć to również na uwadze. To rodzić decyduje o dziecku  i tam gdzie chce go mieć.  

Pinczyn to jest wioska rozwojowa i dlaczego tam nie ma powstać dodatkowo przedszkole niepubliczne?  

Nic nie stoi temu na przeszkodzie. To jest ryzyko przedsiębiorcy. 

p.R.Gollus  poinformowała, że dzisiejsze pismo rozwiało nasze wczorajsze wątpliwości co do tego, że 

zastanawialiśmy się nad nieodpłatnym przekazaniem gruntu, bo tak to było napisane. Dzisiaj już wiemy, 

że przedsiębiorca chce przystąpić do przetargu. Jeśli chodzi o ten grunt, to plan miejscowy  został 

uchwalony kilka lat temu, a to  że ten grunt nie został wystawiony do sprzedaży to tylko z tej przyczyny, 

że nauczyciele z Karty Nauczyciela mieli tam swoje deputaty. Wykruszają się po prostu co roku i już nie 

uprawiają tej ziemi  i faktycznie częściowo ta ziemia jest nieuprawiana.  Myśmy często też oferowali 

naszym przedsiębiorcom między innymi firmie Dekpol, żeby się wyniosła z ul.Gajowej i oferowaliśmy 

ten grunt. Teraz ta ulica będzie modernizowana i może nie będzie problemu co do ruchu kołowego. Jeśli 

chodzi o sprzedaż, to decydując się na sprzedaż ,  to my jak najbardziej możemy ten grunt podzielić, 

czy w  całości wystawić do sprzedaży i każdy będzie miał prawo do kupna.   

Radna p.S.Cherek dodała, że w Semlinie były po dawnych pegeerach grunty, które później podzielono 

na działki. Były trzy działki rzemieślnicze, które leżały kilka lat i teraz powstał tam piękny dom.  Nic nie 
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stoi na przeszkodzi,  aby te działkę w Pinczynie podzielić bo nie sądzę, aby 4 ha były Panu Piotrowi 

potrzebne. Może potrzebne będzie tylko 25 arów i na tym się skończy. Być może nawet nie będzie 

mowy o tym miejscu, tego jeszcze nie wiemy. Dajmy Piotrowi po prostu szasnę niech się wykaże.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnych, czy jesteśmy za tym, nie zamykając tej inicjatywy, aby 

upoważnić Pana Wójta do rozmów z inicjatorami tego przedsięwzięcia? 

p.Damroka Szymańska – radca prawny wyjaśniła, że nie widzi przeciwwskazań do zajęcia takiego 

stanowiska. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował Radnym aby przegłosować udzielenie Panu Wójtowi 

delegacji do rozmów z panem Kajutem  i grupą otaczającą. 

Radni jednogłośnie przyjęli takie stanowisko. 

 

Ad.17. 

Informacja Wójta Gminy o analizie oświadczeń o stanie majątkowym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy poinformował, że wszyscy  zobowiązani do złożenia oświadczeń  złożyli je w ustawowym 

terminie i do ich treści nie nasuwają się żadne wątpliwości.  

 

Ad.18 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń o stanie majątkowym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dokonał analizy wstępnie po ich złożeniu, a ostatecznie 

w terminie do którego jestem zobowiązany. Z tej analizy  wynikają nieznaczne mankamenty, o których 

poinformowałem Radnych i te sprawy są uregulowane.  

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa - chodnik Karolewo). 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/201/16 w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa -  chodnik i zatoka autobusowa Semlin). 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/202/16 w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.21 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego (dokumentacja projektowa - chodnik Pinczyn ul. Mostowa). 
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Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. R.Rambowski. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXVII/203/16 w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Starogardzkiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.22 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu.  

 

Ad.23 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.R.Gumiński – Radny Rady Powiatu i sołtys wsi Miradowo  zgłosił wniosek, aby we wszystkich wsiach 

sołeckich  zamontować  jednakowe tablice ogłoszeń z herbem gminy, zamykane na klucz. Urząd Gminy 

powinien zakupić po jednej takiej tablicy dla poszczególnego sołectwa, a jeśli dane sołectwo będzie 

chciało więcej takich tablic to powinno je zakupić ze swoich środków.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że poprosił na dzisiejszą  sesję pana Bogdana 

Sarnowskiego, który wystosował do Przewodniczącego Rady pismo. ( Pismo w załączeniu do 

niniejszego protokołu).  Państwo Radni to pismo otrzymali w materiałach, zapoznali się z nim, było to 

pismo omawiane na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Następnie Pan Przewodniczący Rady 

poprosił o zabranie głosu pana Bogdana Sarnowskiego. 

p.B.Sarnowski poinformował, że sprawa dotyczy już długiego czasu. Został ten problem częściowo 

rozwiązany za wójta Ossowskiego. Dopiero jak dostałem całe dokumenty okazało się że drogi gruntowe 

są w moich nieruchomościach, które były przejęte za komuny. W 1990r. z dokumentów wynika że były 

własnością gminy, ale zawsze były moich rodziców i dziadków. Mam mapy  i dokumenty i cały czas jest 

odbijana ta piłka, że to nigdy nie było  moje.  Jeżeli za drogą jest rów i są działki, które są moje dalej  i 

przed drogą jest moje, to czyje jest w środku.  Dlatego ta sprawa jest cały czas odbijana i nikt nie chce 

usiąść do stołu i porozmawiać rozsądnie. Ja tylko o tym mówię i uważam, że to chyba idzie załatwić,  

bo po co robić sprawy sądowe, to są dodatkowe koszty, wiadomo jak to się toczy i będzie trwało 5 lat. 

Pracowałem społecznie kupę lat i uważam, że tę sprawę można polubownie załatwić, bo na to są 

dokumenty, są mapy. Proponuję taki wniosek, żeby np. Komisja Rolnictwa najpierw przyjechała i to 

zobaczyła, bo to co ja tu mówię to nie do każdych dociera.  Są dokumenty, są kamienie, są kopce i nikt 

tego nie wykopał. Wójt zrobił bardzo dobre posunięcie i przekazał to do Rady, aby Radni przyjechali  i 

to zobaczyli. Ja nie  chcę się  sądować, pracowałem społecznie 40 lat za które dostałem odznaczanie 

od Ministra i uważam, że to można polubownie w stronę jechać,  a nie iść na ostrzu noża. Najpierw szło 

tak:  moje, twoje i tak wojna  szła z Powiatem, Wojewodą i zawsze szło do gminy. Bo na końcu to gmina 

bo gminne drogi, bo to nie są powiatowe i Oni to przesyłają i odpisują,  że to nigdy nie było moje. Jak 

nie było moje, jak  są mapy, kamienie, kopce.  

Radny p,K.Surówka zapytał Pana Sarnowskiego, czego  konkretnie oczekuje? 

p.B. Sarnowski odpowiedział, że jakiejś formy zapłaty, albo działki,  rozmowy i zaproponował Radzie, 

aby przyjechali i to zobaczyli.  

Radny p.R.Rambowski zapytał, czy to chodzi o 2,5 ha? 

p.B.Sarnowski odpowiedział, że tak. 

Radny p.R.Rambowski zapytał, czy jakieś dokumenty są na to, kto jest  właścicielem tego 2,5 ha, ale 

nie liczmy tej drogi, bo za drogę dostałeś działki tak? 

p.B.Sarnowski odpowiedział, że za część, bo jedną stronę poszerzyli pod budowę asfaltu i za to 

dostałem działki zamienne, to się zgadza, tylko ta reszta drogi nie została uregulowana nigdy. Tak 

leżało, leżało i tak zostało do dziś dnia.  To komuna zabrała i nie uregulowała. 
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Radny p.R.Skrzypczak zaproponował, aby radca prawny  zweryfikował tą całą dokumentację i podjął 

decyzję i wtedy my ustosunkujemy się do tego.   

Radna p.S. Cherek poinformowała,  że przychyla się do propozycji Pana Rafała, bo mając całą 

dokumentację, którą nam Pan Sarnowski udostępni w całości plus opinię radcy prawnego plus cały 

przebieg wszystkich  tam inwestycji  prowadzonych, bo rzeczywiście prawo właściciela jest święte.  

Jeżeli zostało ono w jakiś sposób naruszone to należy to udowodnić. To że Starostowa ma takie mapy, 

a Pan ma takie mapy to też należy to uzgodnić dlatego, że te różnice trzeba sprawdzić. Jeżeli jest to 

własność gminy Zblewo to nic nie  zrobimy, a jeżeli jest to własność Pana Sarnowskiego to ma prawo 

się o to upominać.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jest to wniosek zbieżny z wnioskiem kolegi Rafała, żeby 

skierować to co mamy do opinii prawnej i wtedy możemy podjąć decyzję. 

p.B.Sarnowski stwierdził, że jak najbardziej takie stanowisko Rady może być. 

p.R.Gumiński – Radny Rady Powiatu i sołtys wsi Miradowo  poinformował o działaniach jakie należy 

podjąć przeciwko rozpowszechnianiu się choroby – pomoru amerykańskiego.  

p.B.,Sarnowski zgłosił wniosek, aby we wsiach gdzie  nie będą budowane kolektory sanitarne 

dofinansowywać  z budżetu gminy koszty budowy przydomowych oczyszczalni. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że tam gdzie jest faktycznie niezasadne budowanie kolektora trzeba będzie 

rozważyć zaopatrzenie posesji w przydomowe oczyszczalnie.  

p.Cz.Pietruszyński zgłosił wnioski w sprawie: 

- wykonanie oświetlenia nowego  chodnika  Zblewo – Pinczyn, 

- wyrównania ul. Przytulnej w Pinczynie, 

- pourywanego wodociągu na cmentarzu w Pinczynie,  

- zrobienia oświetlenia  ulicy ze Zblewa do Pinczyna i wjazdu na nowe budownictwo.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.41, Przewodniczący Rady  Gminy zamknął XXVII Sesję 

Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płytka CD oznaczona „ XXVII sesja – 26.10.2016r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska                                                                            Przewodniczący Rady Gminy  

 

                 Leszek Burczyk   
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